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Sa jučerašnje sjednice - Foto: Skupstina.me/igor Šljivančanin

Stavovi očekivani, glasanje 
može da iznenadi

Aktivisti LGBT Foruma Progres zajedno pratili direktan 
prenos Skupštine i rasprave o Predlogu zakona o 

istopolnim zajednicama

Sjedeći tik ispred veli-
kog ekrana, aktivisti 
LGBT Foruma Pro-
gres pratili su direk-

tan prenos jučerašnje sjed-
nice Skupštine i diskusiju o 
Predlogu zakona o životnom 
partnerstvu lica istog pola. 
Do kraja radnog dana, po-
slanici u utorak nisu glasali 
o tom zakonskom rješenju, a 
sjednica će biti nastavljena 
danas.

Iz LGBTIQ zajednice utiska 
su da diskusija nije donijela 
iznenađenja - poslanici koji 
lani nisu glasali za isti Pred-
log, i dalje su istog stava. 
Istog stava su i oni koji su 
ranije najavili podršku. Pita-
nje je samo, kažu iz LGBTIQ 
zajednice, da li će u trenutku 
glasanja, za razliku od proš-
le godine, biti u skupštinskoj 
sali.

Za usvajanje tog zakona 
potrebna je podrška 41 posla-
nika. Lani je za zakon glasalo 
njih 38.

Pored poslanika Demo-
kratske partije socijalista 
(DPS), podršku istopolnim 
parovima i prije nekoliko 
dana ponovo je najavio po-
slanik Neđeljko Rudović 
(Demos). Govoreći u svoje 
ime i da će podržati Predlog 
zakona, juče je kazao i po-
slanik Socijaldemokratske 
partije (SDP) Raško Konje-
vić. I njegov partijski kolega, 
nekadašnji prvi čovjek SDP-a 
Ranko Krivokapić, podržaće 
predlog prema kojem se isto-
polnim zajednicama omogu-
ćava da sklope registrovano 
partnerstvo i dobiju neka od 
prava koja imaju i heterosek-
sualni parovi.

“Ovo je dostignuće ljudi da 
slobodno izaberu svoj život, 
pritom ne ugrožavaju niko-
ga drugog. Licemjerje je znati 
da žive među nama, da su to 
naša djeca, rođaci, prijatelji... 
a ne dozvoliti im da to budu. 
Licemjerno je imati skrive-
ne i lažne brakove da ne biste 
pokazali to što jeste”, kazao je 
Krivokapić tokom diskusije, 
dodajući da ono što je dobro 
u LGBTIQ populaciji je to da 
se “oni ne dijele na Srbe, Cr-
nogorce, Bošnjake, Albance, 
Hrvate”.

Istopolne zajednice mogu 
da računaju na podršku Li-
beralne partije (LP) i Socijal-
demokrata (SD).

Demokratski front (DF), 

kao ni lani, neće podržati 
Predlog zakona o životnom 
partnerstvu lica istog pola.

“Predlaganje ovog zakona 
pokazuje licemjerje i jednu 
moralnu bijedu koja stanuje 
u Vladi Crne gore, koja želi da 
se ovdje predstavi kao zaštit-
nik nekih navodno ugrože-
nih prava jedne agresivne 
grupice ljudi, a sa druge stra-
ne se brutalno obračunava sa 
većinskom Crnom Gorom. 
U jeku režimske antipravo-
slavne histerije... ovdje se 
pokušava donijeti nekakav 
nakaradni zakon koji direk-
tno udara u hrišćanske i pra-
voslavne temelje Crne Gore”, 
rekao je, pored ostalog, Jovan 
Vučurović iz DF-a.

Poslanica ljekarka Vera 
Bulatović (DF) tokom dis-
kusije kazala je da homo-
seksualnost “nije bolest, niti 
nasljedno stanje”.

“To je poremećaj stečen 
zbog rana u djetinjstvu”, re-
kla je ona.

Genci Nimanbegu kazao 
je juče da su tokom prote-

klih godina prava LGBTIQ 
zajednice “išla naprijed”. 
Ipak, kako je rekao govoreći 
u ime Kluba manjinskih par-
tija, neće podržati zakonsko 
rješenje koje istopolnim pa-
rovima omogućava jednaka 
prava kao heteroseksualnim.

“Ono što nas sprečava da 
glasamo za ovaj zakon je, 
moje lično mišljenje izme-
đu ostalog, da je to institucija 
braka. Za mene kao pojedin-
ca, za zajednicu odakle dola-
zim, brak je zajednica između 
muškarca i žene”, rekao je on.

Predsjednik Hrvatske 
građanske inicijative (HGI) 
Adrijan Vuksanović kazao je 
nedavno da u Crnoj Gori po-
stoje drugi problemi kojima 
se treba posvetiti.

“U ime manjinskog kluba - 
Bošnjačke stranke, Koalicije 
Albanci odlučno i HGI, kao 
šef tog kluba, imam sagla-
snost kolega da kažem da 
ovaj zakonski modalitet neće 
dobiti našu podršku”, rekao je 
Vuksanović nedavno agenciji 
Mina.

nije bilo eksterne revizije 
preko Državne revizorske 
institucije.

“UCG je predmet redovne 
kontrole i drugih nadležnih 
inspekcijskih organa i do 
sada nijesmo imali negati-
van izvještaj. Kao jedinstve-
no pravno lice objavljujemo 
Konsolidovani finansijski 
izvještaj...Finansijski izvje-
štaji dostavljaju se u formi i 
sadržini koja je predviđena 
aktima Ministarstva finan-
sija, a ne Statutom UCG. Go-
dišnji izvještaji o novčanim 
tokovima su na sajtu UCG”, 
kažu iz te ustanove.

CGO tvrdi da su jasno 
naveli da je DRI 2017. utvr-
dila da UCG nije obezbije-
dila nezavisnost jedinici 
za unutrašnju reviziju, da 

nema dovoljno kapaciteta,... 
Podsjećaju i da je ta jedini-
ca krajem 2019. dala negati-
van stav o radu Filozofskog 
fakulteta: “Razumjeli smo 
iz pokušaja objašnjenja 
rukovodstva UCG da pri-
znaju da ne rade u skladu 
sa Statutom, a to pravdaju 
navodeći da rade u skladu sa 
zakonom... Pozivamo ruko-
vodstvo UCG da se sa makar 
upola agilnosti, koju demon-
strira kada napada CGO, 
posveti zakonitom radu, 
da prestane vježbati prav-
nu akrobatiku u skrivanju 
informacija, učini javnim 
finansije, ali i da odgovara 
na pitanja, umjesto što se 
skrivaju iza nepotpisanih 
saopštenja”. 

 B.Ž.

Podršku zakonu neće dati 
ni poslanici posebnog kluba 
- Aleksandar Damjanović, 
Goran Radonjić, Anka Vu-
kićević, Željka Savković i 
Goran Danilović.

“Ako je ovo jedini problem 
Crne Gore, daj da se okupimo 
danas i da taj problem rije-
šimo. U srećnim zemljama, 
građanski uređenim druš-
tvima, demokratijama koje 
to jesu, riješeno je i ovo pi-
tanje. U Crnoj Gori rješava-
nje ovog pitanja u ovom tre-
nutku treba da zabašuri lom 
pojedinačnih ljudskih prava”, 
kazao je Danilović.

 Poslanici Građanskog po-
kreta URA podržavaju zakon, 
ali to istopolnim parovima 
ne znači jer URA bojkotuje 
rad Skupštine još od 2016. 
godine. Rad Skupštine boj-
kotuju i Demokrate, ali se iz 
te partije i ne izjašnjavaju u 
vezi sa Predlogom zakona o 
životnom partnerstvu lica 
istog pola.

Današnja sjednica biće na-
stavljena u 11.00 sati.  D. K.
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Za upis na UCG juče 
2.070 prijava

Prvog dana upisa u 
prvu godinu osnov-
nih studija Univerzi-
tetu Crne Gore, preko 

elektronske plartforme, juče 
do 16 časova registrovalo se 
2.070 kandidata, od čega je 
1.106 njih učitalo svu potreb-
nu dokumentaciju.

“Sistem elektronske prijave 
će biti zatvoren drugog jula u 
16 sati, a do naznačenog ter-
mina, kandidati koji su za-
vršili postupak elektronske 

prijave, objašnjen tekstom 
konkursa, treba da pošalju 
preporučenom/kurirskom 
poštom originalna dokumen-
ta na adresu organizacione 
jedinice za čiji studijski pro-
gram su se prijavili. Adresu 
organizacione jedinice dobi-
jaju u mejlu obavještenja, po 
završetku elektronske prija-
ve”, saopšteno je iz UCG.

Konkursom je predviđeno 
3.506 mjesta na 19 fakulteta 
Univerziteta Crne Gore, od-

nosno 64 studijska programa.
Elektronski upis je organi-

zovan zbog aktuelne situacije 
i mjera koje se preduzimaju 
radi prevencije i sprečavanja 
širenja COVID-19, u skladu sa 
preporukama Ministarstva 
zdravlja i Instituta za javno 
zdravlje Crne Gore.

“Podsjećamo, testovi iz 
dva predmeta od značaja 
za nastavak obrazovanja za 
kandidate koji nijesu imali 
eksterni maturski, odnosno 
stručni ispit polažu se 4. jula 
2020. Prijemni ispiti za fa-
kultete i akademije koji ih 
organizuju, a koji su dodat-
ni uslovi za upis, polažu se 
prema rasporedu koji će biti 
istaknut na oglasnim tabla-
ma univerzitetskih jedinica, 
u periodu od 6. do 8. jula”. B.Ž.

Granice za EU otvorene, Rožaje 
i diskoteke pod ključem

odgovarajuće prekršajne ka-
zne u slučaju nepoštovanja 
propisanih obaveza radi 
sprečavanja”, kazao je Hra-
pović juče u Skupštini. Pred-
logom zakona predviđene su 
novčane kazne od 2.000 do 
20.000 eura za prekršaje za 
pravna lica, a odgovorno lice 
i od 500 do 2.000 eura.

Poslanik DPS-a Suad Nu-
manović kazao je na sjed-
nici da je u borbi protiv 
koronavirusa zdravstveni 
sistem pokazao odgovornost 
i pravovremenost, a “ono što 
mene posebno kao ljekara 
hrabri i jednu elastičnost 
sistema”.

I on i drugi poslanici vla-
sti i opozicije pohvalili su 
napore zdravstvenih rad-
nika.

Govoreći o Predlogu zako-
na, poslanica SDP-a Dragi-
nja Vuksanović Stanković 
je rekla da “ovo pravno ne 
može biti zakon, pravno je 
neodrživ”, a nezavisna po-
slanica Anka Vukićević da 
su propisane kazne daleko 
iznad čak i onih u Velikoj 
Britaniji.

Poslanik SD-a Boris Mu-
goša ocijenio je da ovaj 
Predlog nije prilika da se 
kritikuje.

“Biće vremena da se uradi 
jedna dobra analiza, ali sad 
nije trenutak. Gubimo vrije-
me”, poručio je on.

TIVAT: TESTIRALI SAMO 
MANJI BROJ KONTAKATA

Samo manji broj zapo-
slenih i djece u tivatskom 
vrtiću “Bambi” testiran je 
na koronavirus nakon što 
je prije dva dana potvrđena 
infekcija kod jedne od vas-
pitačica zaposlenih u toj 
ustanovi.

To je “Vijestima” potvr-
dilo više zaposlenih u toj 
ustanovi i članova njihovih 
porodica, ali i roditelja dje-
ce koja idu u tivatski vrtić. 
Dio njih je, prema prvobit-
nom rasporedu, trebalo da 
bude testiran u utorak, ali su 
preksinoć dobili poruku od 
direktorice vrtića Katarine 
Hercegovac da se „testira-
nja zaposlenih neće vršiti do 
isteka samoizolacije“.

Samoizolacija u trajanju 
od 14 dana, počev od 24. 
juna, važi za sve zaposlene 
u tivatskom vrtiću, a Her-
cegovac je u poruci koju im 
je uputila, naglasila da ona 
važi i za “koleginice koje 
su testirane, bez obzira na 
dobijene rezultate“ i da je 
te preporuke dobila od ne-
imenovanog epidemiologa 
iz IJZ.

Dr Jelena Mršulja, epi-
demiolog u Domu zdravlja 
Tivat nije juče željela da od-
govori na pitanja „Vijesti“ u 
vezi s pojavom koronavirusa 
u tivatskom vrtiću.

“Nisam ovlašćena za dava-
nje bilo kakvih izjava na te 
teme”, kazala je ona. Prema 
nezvaničnim informacija-
ma, juče i prekjuče u Tivtu 
su testirani samo oni koji su 
bili u direktnom kontaktu sa 
inficiranom vaspitačicom i 
za koje su ljekari procijenili 
da bi to trebalo uraditi.

“Oko 60 djece i zaposlenih 
iz JPU “Bambi” u Tivtu te-
stirano je na virus korona. 
Rezultati se očekuju danas, 
a testiranja se nastavlja-
ju. Trenutno je 90 građana 
Tivta u samoizolaciji, ali 
taj broj se mijenja”, rekao je 
juče, gostujući u Jutarnjem 
programu TV Vijesti pred-
sjednik Opštine Tivat Siniša 
Kusovac.


